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سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاد اشراقي

رقابت قيمت بليت دربي با قيمت برنج و آجيل شب عيد
مسئولان برگزاري دربي براي اينكه از گراني شب عيد عقب نيفتند، قيمت بليت 
مسابقه حساس تيم هاي پرسپوليس و استقلال را بالا بردند تا دود از كله همه بلند 
شود. در اين گراني سرسام آور عيد كه مردم به شدت براي تهيه مايحتاج زندگي 
تحت فشار هستند، حالا يك جوان فوتبال دوست بايد ۲۰۰ هزار تومان پول بدهد 

تا بازي تيم محبوبش را در آخرين روزهاي سال ۱۴۰۰ تماشا كند!
معلوم نيســت در اين فاصله اي كه به خاطر كرونا مسابقات فوتبال بدون 
تماشاگر برگزار مي شد، چه فكري به سر آقايان مسئول و تصميم گيرنده زده كه 
بليت دربي را تا ۱۰۰ و ۲۰۰ هزار تومان بالا برده اند حتي شنيده مي شود قيمت 
بليت جايگاه وي اي پي ۵۰۰ هزار تومان شده كه به هر حال جاي تشكر و قدرداني 
دارد! كســاني كه چنين تصميمات صددرصد غلطي مي گيرند نه تنها فوتبال و 
مخاطبانش را نمي شناسند بلكه اصلًا در ميان توده هاي مردم و در ميان جوانان 
زندگي نمي كنند. متأسفانه در اين قبيل موارد هيچ نهاد نظارتي هم به خودش 
اجازه نمي دهد كه به ماجرا ورود كرده و لااقل سؤالي از تصميم گيرندگان بپرسد 
اما بايد از كساني كه قيمت هاي بليت را اعلام كردند و در اين مورد دخيل بودند، 
پرســيد واقعاً يك جوان چطور بايد ۲۰۰ هزار تومان براي تماشاي يك فوتبال 
هزينه كند؟ وقتي بليت ســينما ها تا نزديك به ۵۰ هزار تومان بالا رفت صداي 
بسياري از سينماگران و اهالي سينما درآمد اما در فوتبال انگار هيچ كس كاري 
به اين كار ها ندارد و آقايان مثلًا مدير! هر كاري دلشان بخواهد انجام مي دهند و 

هر غلطي را درست جلوه مي دهند. 
نكته بعدي اينجاست كه وقتي براي يك بار اين قيمت ها تصويب شود، همين 
مسئله باب مي شود و احتمالاً از اين به بعد هم براي مسابقات عادي شاهد همين 
ارقام سرسام آور براي تماشاي يك مسابقه فوتبال خواهيم بود. آن هم در حالي 
كه قيمت مواد مخدر به مراتب ارزان تر است و متأسفانه بعضي از مسئولان به جاي 
اينكه جوان ها را به ســمت ورزش و ميادين ورزشي بكشانند به هر شكل ممكن 
كاري مي كنند كه آنها از اين مقوله دور شوند.  آيا در هياهوي شب عيد و هياهوي 
دربي  كسي هست كه بپرسد بر چه اساسي يك جوان دانشجو يا دانش آموز بايد 
براي تماشاي فوتبال ۲۰۰ هزار تومان هزينه كند؟ راستش ما كه بعيد مي دانيم.

نفس هاي سال كهنه به شماره افتاده و تا چند روز ديگر 
همه پاي سفره هفت سين مي نشينيم و آرزوي سالي 
بهتر خواهيم كرد. ســال تحويل، مي شود ولي قبل از 
تحويل سال هيجان در عرصه فوتبال باشگاهي به اوج 
خود خواهد رسيد. پرســپوليس و استقلال امروز به 
مصاف يكديگر مي روند و مجوز حضور تماشاگران در 
ورزشــگاه هم صادر شده تا دوباره هياهو به ورزشگاه 
آزادي بازگردد. در آستانه سال جديد غول هاي فوتبال 
ايران به ميدان مي رونــد و تقابل گلادياتورگونه آنها 
مي تواند صحنه هاي جذابي را خلق كند. مرداني كه 
براي فوتبال دوستان و جوانان ايراني حكم فرعون هاي 
كوچك را دارند، امروز در آخرين پنج شنبه سال وارد 
ميدان خواهند شــد تا به هوادارانشان عيدي بدهند. 

دربي قبل از عيد طعم ديگري دارد كه نمي توان از آن 
با بي تفاوتي عبور كرد حتي اگر در تكاپوي خريد سال 
نو، نگــران هزينه هاي زندگي و مشــغول به دغدغه 
گذراندن معاش هم باشيم، باز هم داستان استقلال و 
پرســپوليس حكايت جداگانه اي است. داستاني كه 
شــايد به  خاطر روزهاي پاياني سال و گرفتاري هاي 
مرتبط با آن در نگاه اول اندكي كمرنگ تر به چشم بيايد 
ولي شك نداشته باشــيد عصر امروز دقايقي قبل از 
شروع بازي باز هم ميليون ها نفر تمام دغدغه هاي خود 
را براي لحظاتي كنار مي گذارند و همه حواس شــان 
مي شود موفقيت تيمي كه سال ها برايش فرياد زده اند 
و حنجره خراشــيده اند. دربي هميشه دربي است و 
دغدغه آن شيرين، نگران كننده و البته از ياد نرفتني. 

بوي دربي، بوي عيدي 

كاپيتان اسبق استقلال گفت: با اينكه 
دوســت ندارم اين حرف را بزنم ولي 
احساس مي كنم حضور تماشاگران 
در اين دربي بيشتر به سود پرسپوليس 
باشد تا اســتقلال! مهدي پاشازاده 
كاپيتان تيم استقلال در گفت وگو با 
خبرورزشــي، درباره ديدار تيم هاي 
پرســپوليس و اســتقلال در نود و 
هشــتمين رويارويي تاريخ اين دو 
باشگاه در هفته بيست وسوم ليگ برتر، 
تأثير حضور تماشاگران روي دو تيم 
و همچنين درباره نقاط ضعف و قوت 
هر دو تيم و پيش بيني برنده اين ديدار 

اظهاراتي را مطرح كرد. 
  مسابقه حساس دو تیم استقلال و 
پرســپولیس را چطــور پیش بیني 

مي كنید؟
مي تواند يك بازي جذاب باشد، هم براي 
جدول و هم براي تماشاگران. اميدوارم 
كه اين اتفاق بيفتد و دو تيم باز هم نروند 
تا بــراي يك مســاوي بــدون گل و 

خسته كننده تلاش كنند. 
  نتیجه این بازي بیشتر براي كدام تیم 

اهمیت دارد؟
براي هر دو تيم حساس و تأثيرگذار است 
چون كه هر كدامشان براي رسيدن به 
قهرماني نياز دارند برنده شوند. به نظرم 
هر تيمي بتواند تمركز لازم را داشــته 

باشد موفق خواهد بود. 
  نقطه قوت استقلال كجاست؟

قطعاً اين تيم در بحث گل نخوردن نقطه 
قوت خوبي دارد كه تا امروز اينقدر كم گل 
خورده و شكســت نداشته، يعني دفاع 
تيمي  اش مطمئن اســت. استقلال به 
لحاظ نفري هم يــك تيم جفت و جور 
است و دســت كادر فني  اش باز است تا 
بتواند بازيكنان مختلف را جايگزين كند. 

  نقطه ضعفش كجاست؟
مهمترين ضعف و ايراد استقلال اين است 
كه وقتي گل مي زند كاملاً تدافعي مي شود. 
  و این جلوي پرســپولیس چقدر 

خطرناک است؟
خيلي! متأسفانه اين موضوع تاكنون در 
8 يا 9 بازي اتفاق افتاده اســت. با بودن 
رودي ژستد در جلوي تيم، استقلال اين 
كارايي لازم را ندارد كه بتواند بعد از گل 

زدن حريفش را تنبيه كند. 
  بیشتر در این باره توضیح مي دهید؟

قانون نانوشته اي در فوتبال وجود دارد 
كه مي گويد وقتي تيمي گل مي خورد، 
بي محابــا حمله مي كند تا گل بزند. در 
چنين شرايطي تيم دفاع كننده بايد اين 
توانايي را داشته باشد تا با يك ضد  حمله 
خطرناك دروازه حريف را تهديد كرده 
يا حتي گل بزند تا در صورت گل زدن، 
تيم مقابل را از هم بپاشد ولي استقلال 
با داشــتن رودي ژستد كه يك مهاجم 
كم اثر در جلوي تيم اســت هرگز اين 
توانايي را نداشــته و اين مي تواند فشار 

روي خط دفاع را زياد كند. 
  نقطه ضعف پرسپولیس كجاست؟

در خط دفاعي شــان! البته با آمدن رامين 
رضاييان تا حدي بهتر شده اند. از طرف ديگر 
آماده نبــودن دروازه بان اين تيم هم باعث 

مي شود كه شرايط خوبي نداشته باشند. 
  نقطه قوت پرســپولیس در كدام 

پست هاي این تیم است؟
در خط جلويــي. اين تيم هافبك هاي 
تهاجمي قوي دارد كه خوب يكديگر را 
پيــدا مي كنند و حركات ســه، چهار 
نفره شــان به ويژه از سمت چپ كاملًا 
تركيبي و خطرناك اســت. احســان 
پهلوان هم در اين هفته ها نشان داده در 
فرم مطلوب قرار دارد. بازيكن خارجي 
جديد پرسپوليس هم قدرت اين خط را 

بيشتر كرده است. 
  در مقایسه نیمكت هاي دو تیم كدام 
نیمكت را نســبت بــه دیگري برتر 

مي بینید؟
تقريباً هــر دو نيمكت خوب و توانمند 
هستند. وقتي به استقلال نگاه مي كنيم، 
تيمي است كه هفته ها در صدر جدول 

قــرار دارد و نمي توان به مســائل فني 
نيمكــت اين تيم ايراد گرفت. از طرفي 
پرسپوليس هم طي دو فصل اخير يك 
بار به فينال آســيا رفتــه و حالا هم در 
كورس قهرماني است، پس قطعاً نيمكت 
تيم پرسپوليس هم ضعيف نيست و هر 
دو، يكي هستند. ولي به نظرم هر كدام 
بتواند تمركز بيشتري داشته باشد بهتر 

به تيمش كمك مي كند. 
  حضور تماشاگران در این دربي بیشتر 

به سود كدام تیم خواهد بود؟
بايــد بگويــم خيلي خوب شــد كه 
تماشــاگران در اين بازي حضور دارند 
چون هيجان بازي زمين تا آســمان با 
دربي بدون تماشاگر تفاوت خواهد كرد 
ولي نمي دانم اين را بگويم يا نه كه اين 
حضور كفه را به سود يكي از اين دو تيم 

سنگين تر مي كند. 
  لطفاً صحبت  تان را ادامه مي دهید؟

فكر مي كنم حضور هواداران در اين بازي 
بيشتر به سود پرسپوليس باشد، چون با 
نگاهي به اســامي بازيكنــان دو تيم 
مي بينيــم بازيكنــان حاضــر در تيم 
استقلال به جز تعدادي محدود، سايرين 
تجربه دربي جلوي تماشــاگر را ندارند 
ولــي پرسپوليســي ها اكثــراً دربي با 
تماشــاگر را تجربه كرده اند. اميدوارم 

اين گونه نباشد. 
  پیش بیني  تان از نتیجه بازي چیست؟

خيلي سخت است! واقعاً سخت است كه 
اين دربي را پيش بيني كنيم. 

  اگر بخواهید درصــد برد، باخت و 
مساوي را بین دو تیم تقسیم كنید چه 

درصدبندي مد نظر شما خواهد بود؟
احساس مي كنم ۷۰ درصد اين مسابقه 
نتيجه  اش مساوي خواهد شد. آن ۳۰ 
درصد هم كاملًا به اتفاقاتي خاص ربط 
دارد كه ممكن است در طول بازي رقم 
بخورد و نتيجه را تعيين كند. قطعاً اين 
دربي يكــي از دربي هاي جذاب و زيبا 

خواهد شد، پر از اتفاقات خاص. 

دربي با تماشاگر به سود پرسپوليس است نه استقلال 
پاشازاده: يك اتفاق خاص نتيجه دربي را تعيين مي كند

بار ديگر جواد خياباني به عنوان گزارشــگر دربي تهران انتخاب شد. بعد از اين 
انتخاب هواداران دو تيم واكنش منفی نشان داده و گفتند چرا مسئولان شبكه 
سه براي انتخاب گزارشگر حساس ترين بازي سال نظر مردم را لحاظ نمي كنند 
و در واقع ديدگاه هاي آنها برايشان مهم نيست؟ حداقل در آستانه نوروز مي شد با 
انجام يك نظرســنجي نظر مردم را جويا شد تا ببينيم آنها دوست دارند از بين 
گزارشــگران فعلي چه كســي دربي پايتخت را گزارش كند؟ فوتبال دوستان 
می گويند حالا كه عادل فردوسي پور نيست مي شد لااقل انتخاب بهتري انجام 
داد و گزارش دربي را به يك گزارشگر جوان تر مثل محمدرضا احمدي سپرد كسي 
كه حساسيت كمتري روي او باشد اما مسئولان شبكه سوم سيما تصميم گرفتند 
جــواد خياباني را براي گزارش دربي انتخاب كنند كه به هر حال بايد ديد او اين 
بازي را چطور گزارش خواهد كرد.  گفتني است دربي برگشت پايتخت از ساعت 

۱۷:۳۰ امروز در ورزشگاه آزادي برگزار خواهد شد. 

با همكاري فدراسيون فوتبال كره مشكل اياب و ذهاب تيم ملي در سئول حل 
شد. كاروان تيم ملي فوتبال ايران صبح يك شنبه به وقت محلي وارد سئول 
پايتخت كره جنوبي خواهد شد تا اردوي چند روزه خود را قبل از ديدار با چشم 
بادامي ها آغاز كند. در همين ارتباط فدراسيون فوتبال كره جنوبي از بدو ورود 
كاروان تيم ملي فوتبال ايران به فرودگاه سئول دو دستگاه اتوبوس VIP و يك 
خودرو وانت و همچنين دو دستگاه خودرو شاسي بلند را در اختيار تيم ملي 
قرار مي دهد تا ملي پوشــان براي اياب و ذهاب هيچ گونه مشكلي را تا پايان 
اقامت شــان در كره جنوبي نداشته باشند. اگرچه در اختيار گذاشتن چنين 
امكاناتي از سوي كشور ميزبان يكي از وظايف آنان در قبال تيم ميزبان در ۴8 
ساعت باقي  مانده به بازي مي باشد اما فدراسيون كره جنوبي اين همكاري را 

چند روز زودتر از موعد براي تيم ملي ايران انجام داده است. 

ملی پوشان در کره مشکل ایاب و ذهاب ندارند
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واکنش منفی فوتبال دوستان 
به انتخاب خيابانی


